
 

Høringssvar fra Ældrerådet - Forslag til Velfærdsplan (del 1-3) 
 
Ældrerådet behandlede på sit møde den 6. juni 2024 ’ Forslag til Velfærdsplan (del 1-3)’.  
 
Ældrerådet anerkender det store arbejde, der er gjort med velfærdsplanen. 

 

Ældrerådet mener, at det er en rigtig god ide at samle borgere med demens og dagtilbud til borgere 
med demens på Glesborg Plejecenter. Centret er beliggende midt i kommunen og har med dens 
indretning gode faciliteter både ude og inde. Fuglsanggården må i den forbindelse lukkes. 

 

Ældrerådet finder imidlertid, at ideen med at samle midlertidige pladser i den ene ende af kommunen, 
enten på Møllehjemmet eller Digterparken ikke er ok. 

Både borgere og pårørende er ude i sårbare situationer og det kan være svært for pårørende at rejse 
til den ene ende. Det burde være muligt at opretholde 2 centre med midlertidige pladser. Der er 
mange kompetente medarbejdere i hele kommunen til at varetage omsorgen og desuden kan det 
være svært at få en læge til at tilse en borger i den anden ende af kommunen. Der er derudover store 
problemer med transporten for borgerne. 

 

Ældrerådet er i det hele taget imod, at Møllehjemmet omdannes til bl.a. senhjerneskadede borgere. 
Det vil ikke være hensigtsmæssigt at lukke Møllehjemmet som plejecenter. For øjeblikket flytter rigtig 
mange ældre fra oplandet til Auning, og det må forventes, at der i de kommende år vil være behov for 
plejeboliger i Auning.  

 

Ang. Velfærdsplan del 1, forslag 1 - Lukning af 4 boliger på Plejecenter Violskrænten 

Ældrerådet kan godt se formålet med at lukke 4 boliger på Violskrænten, da de øvrige 10 boliger i 
afdelingen er lukket. 

 

Ang. Velfærdsplan del 1, forslag 3: Samling af det specialiserede demensdagtilbud på Plejecenter 
Fuglsanggården 
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Da Ældrerådet mener, at Glesborg Plejecenter bør være demenscenter fremadrettet, mener rådet 
også, at demensdagtilbuddet skal være i Glesborg, så alle de faglige kompetencer er samlet et sted. 

 

Ang. Velfærdsplan del 1, forslag 4 - Omlægning af kørsel til demensdagtilbud 

Ældrerådet ønsker at fastholde den kørselsordning, der er i dag til borgere med demens. Ældrerådet 
finder det meget vigtigt, at det er kendt personale, der er med i bussen. 

 

Ang. Velfærdsplan del 1, forslag 5 - Omlægning af vedligeholdende træning og aktivitet 

Ældrerådet mener, at en besparelse på området vil have stor negativ betydning for især de svageste 
borgere. 

Imidlertid finder Ældrerådet det acceptabelt, at evalueringskadencen sættes til 6 måneder. 

 

Ang. Velfærdsplan del 1, forslag 6 - Ophør af understøttelse til frivillige i Posthaven 

Ældrerådet mener ikke, at støtten til frivillige kan ophøre. Besparelsen er 200.000 kr. og det står slet 
ikke mål med den interesse, der er. 

 

Ang. Velfærdsplan del 1, forslag 7 - Afskaffelse af kørsel til Servicelovens § 86 stk. 2 

Det vil være uacceptabelt, at tilskud til kørsel efter Servicelovens §86 stk. 2 bortfalder. Borgere vil 
have meget svært ved selv at planlægge transport og møde op til tilbuddet. 

 

Ang. Velfærdsplan del 3 

Ældrerådet foreslår, at man fortsætter uændret vedrørende maden, både hvad angår plejecentre og 
hjemmepleje. Der er ingen besparelser ved udlicitering. 

 

Ældrerådet mener ikke, at cafeerne i Auning og Posthaven skal lukke. Det er en lille besparelse i 
forhold til det afsavn, borgerne må føle. Ældrerådet mener ikke, at der er plejecentre, der har åbne 
tilbud, så dette er ikke en mulighed. 

 

Øvrige bemærkninger 

Ældrerådet forventer, at den kollektive trafik følger med. Det er vigtigt, at der bliver oprettet 
yderligere knudepunkter mv. som gør, at kommunens ældre og pårørende kan komme rundt i 
kommunen. 
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Ældrerådet overvejer, om Fuglsanggården fremadrettet kan anvendes til senhjerneskadecenter, og 
opfordrer til, at det undersøges. 

 

Ældrerådet vil gerne tilføje, at det er væsentligt, at der fremadrettet afsættes flere midler til 
hjemmeplejen. Når der bliver færre plejehjemspladser og flere skal blive i eget hjem, er det vigtigt at 
der er penge til det. 

 

Ældrerådet er bekymrede for, at der lukkes for mange plejehjemspladser i forhold til hvor mange 
ældre der kommer. Ældrerådet mener derfor, at der skal sættes i gang i seniorboligbyggerier mv., så 
de ældre har flere muligheder. 

 
 
 

På Ældrerådets vegne 
Gitte Eilersen, Formand 

Ældrerådet i Norddjurs Kommune 


